

SUPREME COURT OF CANADA

PRESS RELEASE

OTTAWA, January 8, 1998 -- The Rt. Hon. Antonio Lamer, Chief Justice of Canada and of the Supreme Court of Canada, is pleased to welcome Mr. Justice Ian Binnie to the Court. He stated:

“I am very pleased that in the legacy of our late colleague, John Sopinka, another member of the Court has been selected directly from the legal profession. It is important that this Court always be aware of the realities of the practising Bar so that we do not lose sight of the practical effect of our judgments. I am sure that Mr. Justice Binnie, who is counsel of the highest standing in the profession, will make a very valuable and lasting contribution to this Court.”

Chief Justice Lamer spoke to Mr. Justice Binnie this morning to congratulate him on his appointment. Mr. Justice Binnie has indicated that he will be available to commence his duties at the Court as of the 26th of January. However, he will not be sitting that week, nor during the two following weeks as the Court is in recess, in order that he may prepare for the Quebec Reference case which will proceed, as scheduled, during the week of February 16th. Mr. Justice Binnie’s swearing-in will take place on February 2, 1998 at 11:00 a.m. in the main courtroom.

Ref.: Mr. James O’Reilly
Executive Legal Officer
(613) 996-9296

COUR SUPRÊME DU CANADA

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

OTTAWA, le 8 janvier 1998 -- Le très honorable Antonio Lamer, Juge en chef du Canada et de la Cour suprême du Canada, a le plaisir d’accueillir M. le juge Ian Binnie à la Cour. Il a déclaré:

“Je suis très content que dans la tradition de la nomination de feu notre collègue John Sopinka, un autre juge vienne à la Cour directement du barreau. Il est important que la Cour soit toujours sensible aux réalités du barreau pour que nous ne perdions pas de vue l’effet pratique de nos jugements. Je suis sûr que M. le juge Binnie, qui est un avocat de la plus grande réputation au sein de la profession, fera une contribution de grande valeur et permanente à la Cour.”

Le Juge en chef a parlé à M. le juge Binnie ce matin pour le féliciter de sa nomination. M. le juge Binnie a indiqué qu’il sera prêt à prendre ses fonctions à la Cour le 26 janvier. Il ne siègera cependant pas cette semaine-là, ni au cours des deux semaines suivantes puisque la Cour ne siège pas, afin de se préparer pour le Renvoi sur le Québec qui sera entendu comme prévu au cours de la semaine du 16 février. La prestation de serment de M. le juge Binnie aura lieu le 2 février 1998 à 11 h dans la salle d’audience principale.

Réf.: M. James O’Reilly
Adjoint exécutif juridique
(613) 996-9296